
Nomineringer fra borgerpanel og mail

Nr. Hvem vil du 
indstille til 
Sydhavnsprisen 
2022?

Hvorfor? Skriv en motivation/begrundelse for din indstilling Hvem indstiller (dit 
navn, din forening 
etc.)?

1 Brian Lentz Vi synes lederen for sydhavnskompagniet Brian Lentz bør have 
Sydhavnsprisen. Han fortjener prisen fordi han er dygtig, siger de rigtige 
ting på de rigtige tidspunkter, handler efter sine ord, er systematisk i hans 
handlinger og er omsorgsfuld, nærværende og opmærksom på de 
tilstedeværende behov. Han er hensynstagen overfor brugerne og tager 
højde for de varierende aspekter af sit arbejde. Det gør at man føler sig vel 
modtaget uden at der bliver påført en fordomme. Vi synes Brian Lentz bør 
have prisen. Tak.

De anonyme 

2 Brian Lentz Årets Sydhavns pris skal helt sikkert gå til Brian Lentz fra Sydhavns 
Companiget for sit store arbejde med at flytte drikke felles skabet fra Anker 
Jørgensens plads 🌹, som jo er en fantastisk succeshistorie. Og for sit 
varme hjerte i sit arbejde med udsatte i Sydhavnen. Hans åbne arme 
politisk i Sydhavns Companiget. Brian Lentz er en af vores hverdags helte 
og har helt sikkert stærkt fortjent årets Sydhavnspris.

Preben Refby

3 Børnenes 
Dyremark

Jeg indstiller hermed Børnenes Dyremark, som det skønneste sted og 
frirum i byen. Det er en oase for så mange mennesker, og ikke kun 
brugerne, men også alle dem der kommer forbi med og uden børn, som 
får livskvalitet alene ved stedets eksistens.
Sydhavn ville være et meget fattigere sted uden Børnenes Dyremark.

Iben Philipsen

4 Børnenes 
Dyremark 

Jeg vil gerne indstille Børnenes Dyremark til årets sydhavnspris. 
Begrundelse: Dyremarken er et åndehul for alle beboere, børn og voksne, 
der holder af at klappe er får eller nusse en hest eller kanin. Dyremarken 
spiller en stor rolle for de børn der aktivt passer dyrene, men også for alle 
de der blot kommer på besøg og leger i området og hilser på dyrene. Alle 
får lov at være med. Og de frivillige trækker et stort læs, der er virkelig tale 
om en samling ildsjæle der hver og en kunne blive indstillet til prisen selv. 
Dyremarken stiller op til mange arrangementer i bydelen, med pony 
ridning, fåreklipning, fastelavnsfest og meget andet. Alt drevet af frivillige. 
Lad os støtte dyremarken med Årets Sydhavnspris!

Anne Dorte Bach 

5 Chrisser (Torben 
Christensen)

Jeg vil gerne indstille Chrisser (Torben Christensen), til prisen. Chrisser 
har gennem mange år lavet et kæmpe plejearbejde på Tippen med at 
passe får, både den gang de tilhørte en privat person, men siden gennem 
Børnenes Dyremark.  Desuden gar han deltaget i Tippen syder gruppen 
siden starten. Chrisser er også altid aktiv og deltagende når der skal 
afholdes arrangementer som 1 maj eller høst picnic hvor han deler ud af sin 
gode hjemmebryggede sydhavnsøl. Som en ny ting har Chrisser kastet sig 
over at gøre dele af sydhavnen selvforsynende med solenergi og er i gang 
med at lave fællesskaber på tværs af foreningener.

Marie (Rie) Storr-
Paulsen

6 Ditte 
Størner/Børnekult
urstedet

Ditte har utrætteligt i flere år sat børnekultur på Sydhavnens landkort, og 
gjort en kæmpe forskel for at skaffe sydhavnens børn adgang til kultur, 
kunst og læring, noget der ellers ofte er de ressourcestærke forundt er nået 
meget længere ud så alle kan være med.
Børnekulturstedet er med til at løfte både Karens Minde og Sydhavnen. 
Når man som jeg er forældrerepræsentant i Børnekulturstedets Bestyrelse, 
og kan kigge ind i maskinrummet, så ved jeg at man ikke kan tage denne 
indsats for givet, det er noget ud over det sædvanlige, og med denne 
nominering vil jeg gerne sige tak!

Laura Winge

7 Ellebjerg skole Fordi man på skolen gør en stor indsats for at løfte folkeskolen, så der ikke 
vælges udenfor lokalområdet. 
Ved at udvikle skolen sikrer man et attraktivt skoletilbud i nærområdet, som 
vil tiltrække flere ressourcestærke familier, som kan være med til at “løfte” 
hele det “gamle” Sydhavn samt integrere det med den “nye” del 
(Teglholmen/Sluseholmen)

Anne Simonsen



8 Ellebjerg Skole Jeg vil gerne nominere Ellebjerg Skole, hvis det er muligt. Både skoleleder 
Anne Graah og lærerne gør et kæmpestort stykke arbejde hver dag og 
sørger for at børnene i området får en god hverdag og skolegang. For 
nogle år siden havde skolen et mindre godt omdømme, og en del forældre 
indskrev deres børn på skoler andre steder, f.eks. i Valby. Heldigvis har 
skolen nu - fuldt fortjent - et virkeligt godt ry, og her i huset ønsker de 
voksne jævnligt, at det var os, der var elever, når vi hører om aktiviteterne 
på skolen.

Lotte Jacobsen

9 Erik Schønning Erik Schønning, der utrætteligt “passer” Tippen, rydder op efter alle de 
besøgende der efterlader affald i naturen. Erik administrerer også  fb side 
som rigtig mange elsker at følge pgra af underfundige kommentarer, 
smukke respektfulde billeder og videoer af dyrene og en fantastisk 
dokumentation for Tippens flora og fauna. Erik har flere år haft sin 
“arbejdsplads” hver eneste dag på Tippen, og han er et stort aktiv for 
formidling og vedligeholdelse.

Hanne Mai Dalgaard

10 Fiskerhavnens 
Venner

De arbejder for at bevare miljøet omkring Fiskerhavnens og Stejlepladsen, 
der er med til at gøre Sydhavnen til noget særligt.

Eva Nielsen

11 Fiskerihavnens 
Venner

Fiskerihavnens Venner  er en ægte græsrodsbevægelse som på 
lokaldemokratisk vis kæmper imod kommunalt bureaukrati for at bibeholde 
et levende lokalt folkeligt  miljø som er et af alt for få åndehuller i 
København

Irene Clausen 
Bavnehøj området

12 Hørdumsgade 1-
21

Fordi de har levet med lugten fra Cafe og støj og gener fra Pladsen ved 
enghavehave og hundelorte og hundegøen og hundepis  i hele gade. Politi 
rasager gaden pga ulovligheder og dukker  op ofte pga de subjekter der 
opholder sig på pladsen , De hunde der pisser  op og ned af stakitter så det 
stinker hele sommeren i ens have og indgangspartier . JA Hørdumsgade 
har fortjent at blive " året beboer i 2450 SV- også pga de ulovlige 
parkeringer der finder sted fra dem der skal til cafen , og de lugtgener  og 
cigaret skodder der er , burde stoppe

ukende pga jeg ikke 
vil dømmes for min 
holdning

13 Jannich Nissen 
fra 
Specialkøbmande
n/Sydhavnens 
erhvervsfremme 
forening 

Jeg vil gerne indstille Jannich Nissen fra Specialkøbmanden/Sydhavnens 
erhvervsfremme forening til Årets Sydhavnspris. Og hvorfor vil jeg gerne 
det, det vil jeg fordi at Jannich de sidste 18-20 måneder har arbejdet sten 
hårdt efter at få skabt en forening for os erhvervsdrivende i sydhavnen som 
kommer beboerne til gode, det kunne være som vores lille sommerfest 
sidste år, streetfood markeder, juleboder osv. Jannich gør en stor indsats 
for at vi kan skabe mere liv og hygge i gaderne, Jannich er derfor i min bog 
et meget oplagt emne til Årets Sydhavnspris.

Chris Rasmussen, 
Købmand, Spar 
Teglholmen

14 Jannick, special-
købmanden

Special-købmanden Jannick fortjener at vinde årets Sydhavnspris. Han er 
en vigtig del af Sluseholmens gadebillede og gør en fantastisk indsats for 
at udvikle det lokale erhvervsliv. Han skaber netværk og events, 
Lokalerhverv, Streetfoodmarked og julelotteri. Han er altid klar på en god 
historie og fortjener at vinde prisen. 

Alexandra Seehusen

15 Kanalbyens 
Idrætsforening

Det er skønt med en idrætsforening i et stort område som Sluseholmen og 
Teglholmen, hvor der bor mange børnefamilier med behov for 
fritidsaktiviteter i nærområdet.
Det er også den eneste idrætsforening lige nu, så det har en stor betydning 
for hele området.

Mette Overgaard, 
en mor

16 Kanalbyens IF Personligt syntes jeg at Kanalbyens IF (som ligger på Teglholmen) 
fortjener prisen. De er med til at skabe mere liv i holmene blandt børn og 
unge og så har de flere koncepter af hold hvor de bruger frivillige eller er 
forældrestyret. Foreningen er aktiv og støtter også op omkring andre lokale 
herude. At have et aktivt fritidsliv betyder meget for området og for alle 
vores børn. For hold da op der er mange børn ude på holmene. Dem skal vi 
naturligvis holde fast i så ikke alle flytter ud af byen. Kanalbyens IF er 
bestemt med til at skabe mere liv herude! De fortjener klart prisen. 

Cathrine Eklund 
Hansen

17 Kiosk Beethoven Hvis muligheden er der, så vælger jeg Kiosk Bethoven, når jeg har bestilt på 
nettet. Det er bekvemt, at man kan hente sine pakker indtil midnat, og bliver 
personligt betjent af venligt personale. Jeg møder ofte venligt stemte 
personer udenfor den lille kiosk, der ligesom jeg vælger at slå vejen forbi 
Beethovensvej. Jeg vil godt påskønne deres arbejde; måske kunne kiosken 
udvikles til "noget mere".

Jane Gjandrup



18 Kirkerne i 
Sydhavn Sogn

Jeg vil gerne nominere kirken (det håber jeg man kan). De er lidt en klasse 
for sig selv med både et kirkeskib og en klatretårn. Jeg er klar over de 
selvfølgelig skal lave noget meninghedspleje, men jeg synes virkelig de 
tager det et skridt videre på alle områder. Der er åbne arrangementer for 
store og små, hvor selv jeg som ikke-troende har lyst til at være med. Alt 
personalet er fantastisk. Så jeg synes de gør en stor forskel med at bringe 
Sydhavnen sammen og et bedre sted at være.

Tina Thilo

19 Loppemadammer
ne

Hver uge, lørdag fra 10-15, fra 1.april til august/september holder 
Loppemadammerne lokalt Loppemarked. Det er ikke blot et sted, hvor du 
kan finde det du mangler eller det du ikke kan leve uden. Mange kommer 
for at få en snak uden at købe. Det er både ældre og de mere skæve 
eksistenser, der kommer forbi, og hilser eller lige skal fortælle, hvordan de 
har det. Hundene får en godbid eller lidt vand. Alle er glade. Og det er 
slemt, hvis vejret forhindrer at staderne kommer op. Og Sydhavnen bliver 
lidt kendt fordi en del kunder spørger om bolig-mulighederne i området, 
og om man ved, hvor man kan blive skrevet op eller om andelsboligernes 
adresse. Det ”nye” Sydhavn ved også, at der er et lille loppemarked på 
Mozartsvej. Af og til deltager et par stykker der bor i den del af bydelen. Det 
er et godt og levende miljø, der trods arbejderne med skybrudsanlægget 
er blevet gennemført. Så jeg synes at LOPPEMADAMMERNE fortjener 
årets Sydhavnspris.

Inge B. Nielsen

20 (Marie) Rie Storr-
Paulsen

Rie yder en helt ekstraordinær stor indsats på Børnenes Dyremark. udover 
at være formand for foreningen tager hun ansvar for virkelig mange 
praktiske opgaver, f.eks. at køre vand på Tippen, når hestene er der om 
vinteren, skynde sig afsted og fange får eller heste der forvildet sig ud af 
foldene, bygge læskure og folde, tage en fodervagt alene, hvor de fleste 
deler den med andre. 
Rie er også altid klar til at være der for børnene, når de har brug for det, 
konfliktmægle, tage kontakt til forældre når der er nødvendigt m.v.  
udover det har Rie øje for Børnenes Dyremarks rolle i bydelen og det 
sociale ansvar vi bærer. Rie er eminent til at finde kompromisser, når 
dyremarkens behov skal møde den øvrige bydels ønsker.  
Alt det klarer hun med godt humør og humor.

Dorthe Eren på 
vegne af resten af 
Børnenes 
Dyremarks 
bestyrelse

21 Mercedes Benz 
CPH 

Jeg vil gerne indstille Mercedes Benz CPH til denne titel. Mercedes er med 
til at få flere personer ud til sydhavn og pynter bybilledet med sine 
luksuriøse biler. Her er der tale om udvikling inden for teknologien og biler. 
Det er med til at give en masse positiv omtale af sydhavn. Man kran prale 
med at have denne lokation i sin bydel.

Jabbar Hassan

22 Merete Lintner og 
Hanne Jespersen,

De er begge borgere i Bavnehøj og har ydet en kæmpe indsats for at få 
akriviteter igang i Bavnehøj. Er begge meget initiativrige og kommer med 
gode ideer til aktiviteter. Er med i Bavnehøj alle arbejdssgruppe. Har været 
med til at lave fastelavnsfest i februar og best of bavnehøj i september. 
Begge aktiviterer med et stort deltagerantal. 
De er begge med til at sætte Bavnehøj på landkortet.

Joan Røge, E/F 
Kalvebodhus, 
formand lokaludvalg

23 Michael Kamph Michael er ansat få timer om ugen på miljøstationen på Sluseholmen. Hans 
arbejde består i at holde orden på miljøstationen.
Som beboer i området ser man ofte Michael igang med at få affaldet i de 
rigtige beholdere og holde orden på genbrugs- og bytteeffekter. Hans 
indsats med at holde orden på miljøstationen og affaldet er langt mere en 
et arbejde for ham. Han brænder så meget for opgaven, at han ikke er bleg 
for at hanke op i affaldet, både inde på- og udenfor genbrugsstationen, 
lang udover sin arbejdstid, herunder i weekender og på helligdage, hvor 
presset er stort på miljøstationen. Det forhold at der er ryddeligt og orden 
på miljø/genbrugsstationen gør, at mange medvirker mere for at få 
affaldet opdelt i de rigtige fraktioner. Forholdet med mere- og rigtigere 
genbrug og dermed et renere miljø, er ikke kun til gavn for Sluseholmen 
men for hele København.

Steen Wiingaard, 
mdl. af 
borgerpanelet Kgs. 
Enghave

24 Mille Maria 
Dalsgaard, 
Sydhavn Teater

MMD har sat Sydhavnen i søgelyset inden for kunst og kultur med Sydhavn 
Teater. Hun har gjort en fænomenal indsats, man næsten ikke skulle tro var 
mulig. Sydhavn Teater lever videre efter næste år, takket være MMDs store 
arbejde, selvom hun forlader Sydhavnen næste år for at påtage sig 
opgaven som teaterdirektør i Tyskland. 2022 er sidste chance for at prise 
hende med Sydhavnsprisen.

Annemarie Holm



25 Sydhavn Teater Sydhavn teater har i den grad vist mod, inspiration og nytænkning. Fra at 
være et lille græsrodsteater er det idag et lille storbyteater, som bidrager til 
et spændende kulturliv i Sydhavnen og også sætter Sydhavnen på 
landkortet som en attraktiv bydel. Sydhavn Teater spænder vidt og udover 
teaterforestillinger, både mere klassiske og eksperimenterende 
performances f.eks. i byrummet giver teatret meget til bydelen med deres 
gratis kulturoplevelser f.eks. via Ungeprojektet St:art, deltagelse i 
Kulturhavn, open air biograf for børn, kultureftermiddage ved Østre Kapel 
etc. De samarbejder med lokale aktører f.eks. lokale handlende, Karen 
Minde Kulturhus, Sydhavn Station, områdefornyelser, lokaludvalg og 
bidrager, hvor de kan. De har netop været med til at det lykkedes at få 
kommunal bevilling til modernisering af Østre Kapel. Noget som har taget 
år at kæmpe igennem og som er lykkedes takket være gode samarbejder 
bl.a. med lokaludvalget og områdefornyelsen samt en stor ihærdighed og 
vedholdenhed. 
At de ydermere har modtaget en reumert for bedste digitale forestilling 
(Luna Seconda 2020) og en nominering for bedste scenografi (Ditte 
menneskerbarn 2021)vidner om, at deres forestillinger også har et højt 
kunstnerisk niveau.

Marit Kristinne 
Dalsgaard, 
Havebyen Mozart 
30, 2450  Kbh SV

26 Østre Kapel ved 
Mille Marie 
Dalsgaard

Kampen over flere år for at gøre østre kapel til et kultursted og teater. 
Denne utrættelige kamp har bla Mille haft for at skaffe penge til renovering, 
det har til tider været op ad bakke. Mille har haft kontakt til politikere og til 
fonde for at skaffe penge. kampen for at få teatret til også at være et 
kultursted har Mille sammen med områdefornyelse sat fokus på. Mille har 
også lavet event for at gøre opmærksom på stedet.

Joan Røge, E/F 
Kalvebodhus, 
formand lokaludvalg

27 South harbour 
cafe

Caféen er helt særlig, den er kendt langt uden for Sydhavnen og familien 
bag er et eksempel på vellykket integration og interaktion med 
lokalområdet og deres café giver i den grad noget tilbage til lokalområdet.

Elsebeth Pedersen

28 We Do It Denmark Jeg synes i burde tjekke op på We do it denmark ! De er virkelig nogle 
ildsjæle som har startet det hele op i Sydhavnen. 
Se mere: WE DO IT DENMARK (Facebook): 
https://www.facebook.com/WeDoItDenmark/videos/?ref=page_internal.
Vedat laver telefoner (tv2 lorry): 
https://www.tv2lorry.dk/koebenhavn/saetter-telefoner-i-stand-og-
foraerer-dem-vaek-ingen-skal-mangle-det-jeg-manglede. 

Vedat mikail Kayali

29 Zita Gustavsen, 
som ejer ArtG og 
står for Sydhavn 
handler

Jeg indstiller Zita Gustavsen, som ejer ArtG og står for Sydhavn handler. 
Jeg indstiller Zita, da jeg synes hun har kæmpet for et butiksliv og et liv i 
gaden trods metrobyg, opgravninger og nedgang og covidlukninger. Hun 
brænder for Sydhavnen og hendes grafiske arbejde afspejler Sydhavnen i 
form af Straight Otta Sydhavnen, alpacaer fra tippen, Anker Jørgensen, 
Fredet frøer fra fælleden osv. Hendes grafiskdesign er i den grad god 
reklame for Sydhavnen og livet i Sydhavnen. Hun har stået bag flere 
arrangementer i gaden, for at skabe mere butiksliv og kampen for vi støtter 
op og handler lokalt. Hun er en ildsjæl og har været en del af Sydhavnens 
butiks liv længe. Jeg synes hun fortjener en anerkendelse for hendes hårde 
og store arbejde også i de svære tider. Så derfor skal Zita modtage prisen.

Laila Fensman 

Nomineringer fra facebook

Nr. Hvem vil du 
indstille til 
Sydhavnsprisen 
2022?

Hvorfor? Skriv en motivation/begrundelse for din indstilling Hvem indstiller (dit 
navn, din forening 
etc.)?

1 Boldklubben Frem Boldklubben Frem er super for alle i SV. Frem gør det godt for unge og 
ældre og lokalbefolkningen har altid holdt med Frem.

Benny Thomsen

2 Børnenes 
Dyremark Karens 
Minde

Det vil gavne. Tonni Nielsen



3 Christina fra 
Opzoomeren

Det skal Christina fra opzoomeren da det er et sted for udsatte borger i Sv 
som kommer og tir ons tors og få en dejlig morgenmad og onsdag er varm 
mad fra kl 11.30 og banko bagefter,der er altid en hjælpe hånd til computer 
hvis man har brug for en god snak, el bare vil være lidt sammen med andre 
... Og der har hun været i mange år hun gør en forskel

Heidi Bissø

4 Erik Schjønning Det skal Erik Schjønning da, for hans kæmpe arbejde og omsorg for 
Tippens fauna og flora.... og så kunne der evt blive penge til at sætte 
dyrekameraer op, så vi kom div overtrædelser til livs

Joan Petersen

5 Erik schønning Alt det han gør og dyrene på tippen Inger Løth Nielsen

6 Erik Schønning Erik Schønning fra tippen. Super entusiasme og god formidler. Nille Swiing

7 Foreningen Anker 
Jørgensens Plads 

Jacob Lybek

8 Ildsjælen Johnny 
Jfart Pedersen og 
hans Nisse kone 
Vibeke Iversen

Marisa Meshi

9 Julemanden og 
hans rensdyr

Helt klar julemanden og hans rensdyr for at give glæde + slik og kager for 
børn og barnlige sjæle

Zina Jensen

10 Julemanden og 
rudolfine

Julemanden og rudolfine, der spreder juleglæde i deres kane med slik og 
julehumør og mange glade børn, som troligt venter på julemanden

Vibeke Iversen

11 Julemanden og 
rudolphfine 

Det synes jeg at julemanden og rudolphfine skal ha for deres glæde de 
spreder i hele december for alle børnene i sydhavnen

Martin Poulsen

12 Maria Fredmark Maria Fredmark. Der arbejder i Frederiksholms Kirke. Som 
altmuligmand/dame. MARIA FREDMARK. Hun er en brav kvinde, og lige 
om lidt har hun Halloween, til små og store. Hun har arbejdet på "klamme" 
dyr, og hun knokler på, hele tiden og altid. Oven i "hatten" skal hun gøre 
rent, lave mad, til hjemløse. Og der kommer MANGE. Maria er ville være et 
godt emne, for hun har gåpå mod, og hvis I kunne få hende til andet, med 
den pris, så ville hun gå på med krum hals. HUN ER TOPPEN.

Anne Fredmark

13 Morten Øre Fordi han har mistet sit levebrød med sin pølsevogn pga. metro byggeriet. 
Og så er han bare en god sydhavnsdreng.

Kent Kaas

14 Pølsemanden 
Borgbjergvej

Jesper Hansen

15 Pølsebiksen 
Borgbjergvej

Den nye indehaver af pølsebiksen på Borgbjergsvej fortjener et skulderklap 
for ikke at ville lade traditionen dø.

Steen Petersen

16 Sydhavn Teater De har da virkelig skabt en kæmpe kulturel forandring i SV Merete Buddig

17 Sydhavn Teater Cecilie Brask

18 Sydhavns 
Compagniet og 
de drivende 
kræfter bag 
Hørdumsgade-
projektet

Tænker at de drivende kræfter - især SC - bag Hørdumsgade projektet, har 
skabt ro på Anker Jørgensens Plads.

John Andersen

19 Værestedet 
Pegasus

Vesna Hansen


